

# Besteforeldrenes klimaaksjon

## Referat fra landsstyremøte 16.9.24

Tidspunkt: 0930-1200

Sted: Zoom

Tilstede: Alf Engdal, Linda Parr, Øyvind Wistrøm, Bente Marie Bakke, Torunn Hovde Kaasa, Gjermund Stormoen, Håkon Kryvi, Karin Andersen, Silvia Kriz

Gjest: Halfdan Wiik

Meldt forfall: John Helmeresen, Silvia Leine, Andrew Kroglund

Referent: Gjermund Stormoen

## Sak 72/24 Gjennomgang av referat fra Landsstyremøtet 19.08.24

[Landsstyremøte-19.08.2024.pdf \(besteforeldreaksjonen.no\)](#)

Referatet fra styremøtet 19.8.2024 gjennomgått. Alle saker fulgt opp som vedtatt. Det gjenstår å få til avtale med Smart Org for dekning av mer kostnader som følge av skifte av regnskapsleverandør.

Vedtak:

Tatt til orientering

## Sak 73/24 Økonomi og administrasjon

- a) **Kontobeholdning og antall medlemmer**
- b) **Møte om regnskapskostnader 25.9**
- c) **Andre orienteringssaker fra sekretariatet**

Likviditeten er stabil og god. Vi har nå 7217 registrerte medlemmer. Det er 72 nye medlemmer siden 20.8, hvorav 36 fra Facebook. Av disse har 6106 betalt medlemskontingenten. Alle styremedlemmer har tilgang til medlemsoversikt i SmartOrg.

Svein Rognlien har påtatt seg å kontakte alle som ikke har betalt. Linda ønsker å påskjønne Svein for dette ekstra arbeidet. Ønsket støttes av landsstyret

Vedtak:

Tatt til etterretning

## Sak 74/24 Å forsterke vervearbeid

Vi driver verving både for å øke medlemstall og sikre økonomien, men ikke minst for å spre budskapet vårt om å begrense global oppvarming på vegne av kommende generasjoner. Hvordan kan dette arbeidet forsterkes. Landsstyret stilte seg positivt til disse tiltakene:

- Ha et møte med Pensjonistforbundet. Hvordan driver de rekruttering? Kan BKA slippe til i Pensjonisten eller på møter de arrangerer?
- Lag et skriv sentralt om at BKA stiller gjerne på møter for å fortelle om hva BKA står for og hvordan vi arbeider. Skrivet kan lokallag sende til pensjonistforening,

trossamfunn og andre aktuelle organisasjoner i sitt nærområde. Vi kan lage en pool av foredragsholdere og PP-presentasjoner til bruk lokalt.

- Kan vi bruke intervju med Vigdis Vandvik som utgangspunkt for en avisannonse? Vi kan først tilby intervju til Pensjonisten.
- Verving på stand
- Holde stand på flere større steder.
- Be hvert medlem om å verve ett nytt medlem.

Vedtak: Andrew følger opp forslag som landsstyret er positive til, i samarbeid med AU.

### **Sak 75/24 Videre behandling av vår uttalelse om sivil ulydighet**

Saken ble utsatt fra årsmøtet 2024 til årsmøtet i 2025 slik at lokallag, grupper og øvrige medlemmer fikk bedre tid til å drøfte uttalelsen om sivil ulydighet. Arbeidsutvalget mener det er viktig at saken snart går ut til lokallagene og at det kan legges opp til en lokallagssamling på nett i god tid før årsmøtet der uttalelsen er tema. Norsk institutt for menneskerettigheter kan eventuelt inviteres. AU foreslår at vi legger til grunn definisjonen på sivil ulydighet fra Store Norske Leksikon. Se vedlegg med hele saksdokumentet.

#### Vedtak:

Ei arbeidsgruppe bestående av Linda, Silvia, Alf og Halfdan utreder saken videre fram til neste landsstyremøte og før det oversendes lokallag og grupper til drøfting. Særlig skal definisjonen av hva som menes med «sivil ulydighet» klargjøres. Landsstyret inviterer til en lokallagssamling på nett i god tid før landsmøtet 2025 der uttalelsen om sivil ulydighet er tema enten før eller etter den reviderte uttalelsen går ut til lokallagene. Landsstyret lager innstilling til landsmøtet etter at saken er drøftet i lokallagssamlingen.

### **Sak 76/24 Arbeid i lokallag og grupper**

- a) Evaluering og oppfølging etter lokallagssamling.** 40 deltakere, Bra representasjon fra 16 lokallag og en lokal gruppe. Egnert sted på Melahuset. Gode foredrag og aktive deltakelse med spørsmål og gruppearbeid. Videre arbeid med felles aksjon 24.10. Halvdan, Alf, Andrew og Linda forbereder løpeseddel, banner, mal for avisinnlegg og eventuell postkortaksjon.
- b) Lokallaget i Trondheim sender nå infoskriv også til medlemmer i Nord-Trøndelag selv om de offisielt ikke hører til lokallaget. De åpner for at folk kan reservere seg mot å motta infoskriv.**
- c) Marsj for rettfærdig klimahandling 30.8.** Kom i stand på initiativ fra NU og fant sted i Trondheim, Bergen, Stavanger, Molde og Oslo. NU tar sikte på at dette blir en årlig begivenhet den 30. august.
- d) Dato og sted for landsmøte 2025 fastsatt. Det blir i Moss siste helgen i april.**

#### Vedtak:

Tatt som orientering.

### **Sak 77/24 Arbeid i aksjonsgruppene**

- a) **Fornybargruppe v/Håkon**
- b) **Samferdselsgruppe v/Alf og Linda**
- c) **Aksjonismegruppe**

**Forslag til vedtak: Landsstyret takker alle som har bidratt i aksjonismegruppa som nå legger ned sin virksomhet etter å ha fullført en oversikt over aksjoner og aktivisme til bruk for lokallag og medlemmer.**

- d) **Valgutvalget v/Andrew:** Valgutvalget skal snart ha møte for å lage en framdriftsplan og prioritering av oppgaver i forhold til mandatet. Det har kommet forslag om å lage et eget valghefte som kort framstiller BKA sine krav foran Stortingsvalget, krav som speiler aksjonsområdene i strategi- og handlingsplan.

**Forslag til vedtak: Landsstyret anmoder valgutvalget om å prioritere et slikt valghefte. Det bør foreligge ferdigtrykt til landsmøte i april 2025 til bruk lokalt. Det kan bli gjenstand for et debattmøte under Arendalsuka.**

#### Vedtak:

Saken utsettes, med unntak av pkt d. der styret ga sin tilslutning til forslaget til vedtak.

#### **Sak 78/24 Internasjonalt arbeid**

- a) **Orientering om møte i European Grandparents for Climate 11.9 v/Andrew og Linda**
- b) **Videre arbeid med konferanse i august 2025.** Program og søknad om midler.

#### Vedtak:

Tas opp på neste møte.

#### **Sak 79/24 Øvrig orienteringssaker**

- a) **Ankesak i det nye klimasøksmålet som NU og Greenpeace har tatt ut mot Staten.** Ferdigbehandlet i retten 11.9. Linda og Andrew har vært innom. Det lages en sak på hjemmesiden.
- b) **Henvendelse om et elektronisk system for varsling av kritikkverdige forhold.** Linda orienterer.
- c) **Brev til Klima- og miljøministeren om tilstanden i Oslofjorden.** Lokallaget i Vestfold vil be om et møte med ministeren. De kopler på nettverket for Oslofjorden og andre interesserte lokallag.

#### Vedtak:

Punktene a tatt til orientering. Punkt b tas opp på neste møte. Punkt c følges opp av Øyvind.

#### **Sak 80/24 Eventuelt**

**Neste landsstyremøte 14.10 kl. 9.30-12.00 på zoom**

Ås 20.9.24

Referent Gjermund Stormoen